
 
 

Mondelinge vragen over huisvredebreuk bioscoop Carolus 

Aan het college van burgemeester en wethouders 

Indieners: SP, PvdD, PvdA, GroenLinks 
19 juni 2024 
 
Geacht college, 
 
Op 15 juni zijn leden van het collectief Jantien uit de voormalige Carolus-bioscoop 
verwijderd. Naar verluidt gebeurde dit op intimiderende wijze door bouwvakkers in dienst 
van de eigenaar. Het pand stond al jaren leeg en werd door Jantien gebruikt voor 
maatschappelijke initiatieven, zoals inloop voor dak- en thuisloze mensen. Ook had het 
collectief aangegeven het pand te willen gebruiken tot er een concreet plan voor kwam. 
Het pand werd al langere tijd gekraakt, waardoor er sprake was van huisvrede. Het 
zonder toestemming betreden komt neer op huisvredebreuk. 
 
Het gaat duidelijk niet om een spontane actie; al op dezelfde dag zijn er betonblokken 
geplaatst en ingangen dichtgetimmerd. Volgens de fracties van de SP, PvdD, PvdA en 
GroenLinks heeft het de schijn dat intimidatie is ingezet om bewoners zonder rechterlijke 
uitspraak te verwijderen. Als de eigenaar een pand wil ontruimen, moet dit op basis van 
een rechterlijke uitspraak. Eigenrichting door intimidatie kan niet worden toegestaan. 
 
De fracties van SP, PvdD, PvdA en GroenLinks zijn geschrokken door de gang van 
zaken. Ook zijn wij teleurgesteld dat de politie in eerste instantie niet ingreep, maar naar 
de rechter wees. Dat het om krakers gaat, betekent niet dat hun huisvrede minder waard 
is of dat intimidatie mag lonen.  
 
Inmiddels zijn de bewoners terug in het pand en is de huisvrede weer in ere hersteld. 
Helaas werden ze daar geconfronteerd met doorgesneden elektriciteitskabels en 
doorgangswegen geblokkeerd door betonblokken. De handelingen van de eigenaar 
brengen hiermee direct de brandveiligheid van het complex, en daarmee dat van de 
bewoners, in gevaar. 
 
Dit brengt ons tot de volgende vragen: 
 

1. Beschouwt het college deze actie ook als eigenrichting, als strategie om zonder 
tussenkomst van de rechter een pand te ontruimen? 

2. Is het college het met SP, PvdD, PvdA en GroenLinks eens dat bewoners niet 
mogen worden ontruimd zonder tussenkomst van de rechter, en dat dit net zo geldt 
voor krakers met huisvrede? 



 

 

 

3. De politie heeft na de ontruiming niet ingegrepen om de huisvrede te herstellen, 
maar heeft de bewoners, ondanks de bestaande huisvrede, doorverwezen naar 
de rechter. Hoe beoordeelt het college deze aanpak? 

4. Hoe beoordeelt het college het optreden van de eigenaar door de brandveiligheid 
van het complex in gevaar te brengen en welke stappen is het college bereid te 
nemen om deze onveilige situatie te verhelpen en in de toekomst te voorkomen? 

5. Is het college bereid om in gesprek te gaan met Jantien om een duurzame 
strategie te ontwikkelen voor maatschappelijke initiatieven georganiseerd vanuit 
het complex? 

 
 
In afwachting van uw antwoord, met vriendelijke groeten, 
 
Noah Vetter  

Yurre Wieken           Eline Lauret   Maartje Maas   Sander van der Goes 

SP Nijmegen        PvdD Nijmegen      PvdA Nijmegen  GroenLinks Nijmegen 

  

  

  


